
Protokół Nr 5/2019 

z posiedzenia komisji samorządowej odbytego w dniu 30 kwietnia 2019r. 

 

 Posiedzenie komisji otworzyła przewodnicząca komisji Renata Błaszczyk                                    

i przewodniczyła posiedzeniu. 

W posiedzeniu udział wzięli członkowie komisji zgodnie z załączoną listą obecności do 

niniejszego protokołu (nieobecni byli: radny Michał Stępień i radna Malwina Wrona). 

Ponadto w posiedzeniu komisji udział wzięli: Burmistrz Miasta i Gminy Stanisław Strąk, oraz 

Kierownik Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Pierzchnicy Kamila Jurek i 

Kierownik Miejsko-Gminnej Biblioteki Publicznej w Pierzchnicy Danuta Sojda. 

 

Porządek posiedzenia: 

1. Wydanie opinii o projektach uchwał w sprawie: 

a. rozpatrzenia protestu na wyłonienie sołtysów i rad sołeckich bez 

przeprowadzenia głosowania tajnego, 

b. określenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi 

opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze z wyłączeniem 

specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób  z zaburzeniami psychicznymi 

oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego  zwolnienia  z 

opłat jak również trybu ich pobierania, 

c. ustalenia planu sieci szkół podstawowych  prowadzonych przez Gminę 

Pierzchnica oraz określenia granic obwodów  publicznych szkół 

podstawowych mających siedzibę na obszarze Gminy Pierzchnica, 

d. ustalenia planu sieci oddziałów przedszkolnych  w szkołach podstawowych 

prowadzonych przez Gminę Pierzchnica, 

e. zmian rocznego programu współpracy z organizacjami pozarządowymi na rok 

2019. 

2. Wydanie opinii o projektach uchwał w sprawie nadania statutów dla sołectw Gminy 

Pierzchnica.          

3. Wydanie opinii o działalności Miejsko-Gminnej  Biblioteki Publicznej w Pierzchnicy 

za 2018r. 

4. Sprawy różne. 

 
Ad.1.a)Przewodnicząca komisji przedstawiła projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia protestu    

            na wyłonienie sołtysów i rad sołeckich bez przeprowadzania głosowania tajnego i 

poprosiła Burmistrza o informację w sprawie projektu uchwały. 

 Burmistrz poinformował, że wybory sołtysów i rad sołeckich zostały przeprowadzone 

w oparciu o statuty sołectw. Statuty sołectw zostały uchwalone przez radę w 2017, które 

podlegały badaniu w trybie nadzoru i wtedy nie było zastrzeżeń do zapisów dotyczących 

wyborów sołtysów i rad sołeckich. Statuty sołectw zostały tak skonstruowane, że tam gdzie 

było więcej kandydatów przeprowadzano głosowanie, a tam gdzie był jeden kandydat to nie 

przeprowadzano wyborów. Wpłynęła do Wojewody Świętokrzyskiego skarga mieszkańca, że 

w Pierzchnicy obsadzono sołtysa bez przeprowadzonego głosowania tajnego, był zgłoszony 

tylko jeden kandydat. Wojewoda wszczęła postępowanie nadzorcze w stosunku do obsadzenia 

sołtysów jak również rad sołeckich bez przeprowadzonego głosowania tajnego i w efekcie 

stwierdziła nieważność obsadzenia sołtysów i rad sołeckich w tych sołectwach gdzie odbyło 

się to bez głosowania tajnego. Dotyczy to jedenastu sołectw w zakresie obsadzenia mandatów 

sołtysów i siedmiu sołectw w  zakresie obsadzenia rad sołeckich. Powiedział, że po analizie z 

radcą jak przeprowadzić wybory sołtysów i rad sołeckich ustalono żeby przegłosować 

zgłoszonych kandydatów, bo nie ma zastrzeżeń co do zgłoszenia kandydatów. Nieważność 
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obsadzenia mandatów Wojewoda stwierdziła na podstawie tego, że nastąpiło to bez 

przeprowadzonego głosowania tajnego. 

 Komisja przeprowadziła analizę przeprowadzonych wyborów sołtysów i rad sołeckich 

na kadencję 2019-2024 i wypracowała stanowisko do projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia 

protestu na wyłonienie sołtysów i rad sołeckich bez przeprowadzonego głosowania tajnego. 

Stanowisko komisji stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Po dyskusji członkowie komisji nie wnosili uwag do projektu uchwały w sprawie 

rozpatrzenia protestu na wyłonienie sołtysów i rad sołeckich bez przeprowadzania głosowania 

tajnego w związku z tym przewodnicząca komisji poddała pod głosowanie kto jest za 

wydaniem pozytywnej opinii o projekcie uchwały. 

Na 7-osobowy skład komisji w głosowaniu wzięło udział 5 członków komisji i za było 5 

członków komisji. 

Komisja jednogłośnie wydała pozytywną opinię o projekcie uchwały w sprawie 

rozpatrzenia protestu na wyłonienie sołtysów i rad sołeckich bez przeprowadzania głosowania 

tajnego. 

 

Ad.1.b)Przewodnicząca komisji przedstawiła projekt uchwały w sprawie określenia  

            szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i 

specjalistyczne usługi opiekuńcze z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla 

osób  z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub 

całkowitego  zwolnienia  z opłat jak również trybu ich pobierania i poprosiła Kierownika 

Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Pierzchnicy o omówienie projektu 

uchwały. 

 Kierownik Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Pierzchnicy Kamila 

Jurek poinformowała, ze ten projekt uchwały aktualizuje uchwałę, która aktualnie obowiązuje. 

Projektem uchwały zwiększa się kryterium dochodowe o 50% tak żeby umożliwić korzystanie 

z usług przez osoby starsze nie podwyższając wysokości ponoszonej przez świadczeniobiorców 

odpłatności. Dodała, że ta forma opieki jest tańsza dla gminy niż kierowanie osób do domów 

pomocy społecznych. 

Kierownik udzielała wyjaśnień na zadawane przez członków komisji pytania związane z 

projektem uchwały. 

Po dyskusji członkowie komisji nie wnosili uwag do projektu uchwały w sprawie 

określenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i 

specjalistyczne usługi opiekuńcze z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla 

osób  z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub 

całkowitego  zwolnienia  z opłat jak również trybu ich pobierania w związku z tym 

przewodnicząca komisji poddała pod głosowanie kto jest za wydaniem pozytywnej opinii o 

projekcie uchwały. 

Na 7-osobowy skład komisji w głosowaniu wzięło udział 5 członków komisji i za było 5 

członków komisji. 

Komisja jednogłośnie wydała pozytywną opinię o projekcie uchwały w sprawie 

określenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i 

specjalistyczne usługi opiekuńcze z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla 

osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub 

całkowitego  zwolnienia  z opłat jak również trybu ich pobierania. 

 

Ad.1.c)Przewodnicząca komisji przedstawiła projekt uchwały w sprawie ustalenia planu sieci  

            szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę Pierzchnica oraz określenia granic 

obwodów  publicznych szkół podstawowych mających siedzibę na obszarze Gminy 

Pierzchnica i poprosiła Burmistrza o omówienie projektu uchwały. 
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 Burmistrz poinformował, że zacytowaną uchwałą w uzasadnieniu do projektu uchwały 

określona została sieć szkół podstawowych i gimnazjum na okres wygaszania gimnazjum tj. od 

1 września 2017r. do 31 sierpnia 2019r. Okres ten się kończy i należy określić sieć szkół 

podstawowych od nowa. Propozycja jest żeby ustalić sieć szkół podstawowych jak dotychczas 

chyba, że radni mają inne propozycje. Dodał, że projekt uchwały wymaga uzgodnienia i 

uzyskania pozytywnej opinii Świętokrzyskiego Kuratora Oświaty. Opinia Kuratora Oświaty 

jest pozytywna do projektu uchwały.  

Po dyskusji członkowie komisji nie wnosili uwag do projektu uchwały w sprawie 

ustalenia planu sieci szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę Pierzchnica oraz 

określenia granic obwodów  publicznych szkół podstawowych mających siedzibę na obszarze 

Gminy Pierzchnica w związku z tym przewodnicząca komisji poddała pod głosowanie kto jest 

za wydaniem pozytywnej opinii o projekcie uchwały. 

Na 7-osobowy skład komisji w głosowaniu wzięło udział 5 członków komisji i za było 5 

członków komisji. 

Komisja jednogłośnie wydała pozytywną opinię o projekcie uchwały w sprawie 

ustalenia planu sieci szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę Pierzchnica oraz 

określenia granic obwodów  publicznych szkół podstawowych mających siedzibę na obszarze 

Gminy Pierzchnica. 

 

Ad.1.d)Przewodnicząca komisji przedstawiła projekt uchwały w sprawie ustalenia planu sieci  

            oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę 

Pierzchnica i poprosiła Burmistrza o omówienie projektu uchwały. 

 Burmistrz poinformował, że podobnie jak przy sieci szkół jest obowiązek uchwalenia 

planu sieci oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych prowadzonych przez gminę, 

bo poprzednia uchwała była podjęta na okres dwóch lat i kończy się jej okres obowiązywania 

z dniem 31 sierpnia 2019r. Ten projekt uchwały również wymaga uzgodnienia i uzyskania 

pozytywnej opinii Świętokrzyskiego Kuratora Oświaty. Opinia Kuratora Oświaty jest 

pozytywna do projektu uchwały.  

Po dyskusji członkowie komisji nie wnosili uwag do projektu uchwały w sprawie 

ustalenia planu sieci oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych prowadzonych 

przez Gminę Pierzchnica w związku z tym przewodnicząca komisji poddała pod głosowanie 

kto jest za wydaniem pozytywnej opinii o projekcie uchwały. 

Na 7-osobowy skład komisji w głosowaniu wzięło udział 5 członków komisji i za było 5 

członków komisji. 

Komisja jednogłośnie wydała pozytywną opinię o projekcie uchwały w sprawie 

ustalenia planu sieci oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych prowadzonych 

przez Gminę Pierzchnica. 

 

Ad.1.e)Przewodnicząca komisji przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian rocznego  

            programu współpracy z organizacjami pozarządowymi na rok 2019 i poprosiła 

Burmistrza o omówienie projektu uchwały. 

 Burmistrz poinformował, że jest wniosek Fundacji Dom Seniora im. Sue Ryder w 

Pierzchnicy o przyznanie środków finansowych na realizację zadania „Trwałość projektu 

KLUB SENIORA – AKTYWNA JESIEŃ ŻYCIA”. Żeby udzielić wsparcia na realizację 

zadania publicznego należy rozszerzyć katalog zadań w ramach współpracy z organizacjami 

pozarządowymi. Powiedział, że składa propozycję żeby wesprzeć realizację tego działania i 

przewidzieć kwotę 9.800 zł. dofinansowania realizacji projektu na ten rok. W ramach projektu, 

którego uczestnikami będą emeryci powyżej 60 roku życia, będzie świadczona rehabilitacja, 

zajęcia kulturalno-oświatowe i warsztaty psychologiczne. 
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Po dyskusji członkowie komisji nie wnosili uwag do projektu uchwały w sprawie zmian 

rocznego programu współpracy z organizacjami pozarządowymi na rok 2019 w związku z tym 

przewodnicząca komisji poddała pod głosowanie kto jest za wydaniem pozytywnej opinii o 

projekcie uchwały. 

Na 7-osobowy skład komisji w głosowaniu wzięło udział 5 członków komisji i za było 5 

członków komisji. 

Komisja jednogłośnie wydała pozytywną opinię o projekcie uchwały w sprawie zmian 

rocznego programu współpracy z organizacjami pozarządowymi na rok 2019. 

 

Ad.2.Przewodnicząca komisji poddała pod obrady wydanie opinii o projektach uchwał w  

          sprawie nadania statutów dla sołectw  gminy Pierzchnica. Poinformowała, że projektów 

uchwał jest 17 i są one do siebie podobne dlatego przedstawi tylko jeden projekt uchwały i jako 

pierwszy jest projekt w sprawie nadania statutu dla sołectwa Brody, który odczytała wraz z 

uzasadnieniem. Poprosiła Burmistrza o informację w sprawie nadania statutów dla sołectw. 

 Burmistrz poinformował, że było pismo od Wojewody Świętokrzyskiego żeby dokonać 

zmiany zapisów w statutach jednostek pomocniczych odnośnie wyborów sołtysów i rad 

sołeckich w związku z wyrokiem Naczelnego Sądu Administracyjnego  z dnia 10 października 

2018r., który określa, iż nawet w przypadku zgłoszenia tylko jednego kandydata na sołtysa 

wybór następuje w głosowaniu tajnym. Dostosowany został cały rozdział odnośnie trybu 

wyboru sołtysa i rady sołeckiej w statutach. Druga zmiana statutów to dostosowanie zapisów 

w związku ze zmianą nazw organów gminy w z uwagi na uzyskanie praw miejskich. Proponuje 

się do uchwalenia nowe statuty, bo dokonując tylko zmiany należałoby w ciągu roku wydać 

jednolite teksty ponieważ statuty sołectw są prawem miejscowym. Powiedział, że projekty 

statutów zostały poddane konsultacjom w poszczególnych sołectwach. Mieszkańcy mieli 

możliwość składania uwag, opinii i propozycji do statutu sołectwa na terenie, którego 

zamieszkują. Projekty statutów zostały udostępnione dla mieszkańców sołectw poprzez 

wywieszenie na tablicach ogłoszeń w sołectwach wraz z zaproszeniem do udziału w 

konsultacjach. Ponadto zostały zamieszczone w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu 

Miasta i Gminy Pierzchnica oraz wyłożone do wglądu w Urzędzie Miasta i Gminy od dnia 12 

kwietnia 2019r. Opinie, propozycje i uwagi do projektów statutów, mieszkańcy sołectw mogli 

składać w formie pisemnej w terminie od 19 kwietnia do 30 kwietnia 2019r, które winny być 

opatrzone imieniem i nazwiskiem oraz adresem zamieszkania.  

Odnośnie statutu sołectwa Pierzchnica powiedział, że miejscowość Pierzchnica jest od nowego 

roku miastem i może funkcjonować jako sołectwo. W miastach takich jak Daleszyce czy 

Chęciny są zarządy miast nie ma sołtysa i rady sołeckiej.  Miasta takie jak Morawica, Łagów 

funkcjonują jako sołectwa i jest wybierany sołtys i rada sołecka. Gdyby nie było sołectwa nie 

byłoby odpisu na fundusz sołecki. W mieście można tworzyć budżet obywatelski ale nie ma 

zwrotu wydatków z budżetu państwa jaki jest w ramach funduszu sołeckiego. 

Po dyskusji członkowie komisji nie wnosili uwag do projektów uchwał w sprawie 

nadania statutów dla sołectw w związku z tym przewodnicząca komisji poddała pod głosowanie 

kto jest za wydaniem pozytywnej opinii o projektach statutów sołectw. 

Na 7-osobowy skład komisji w głosowaniu wzięło udział 5 członków komisji i za było 5 

członków komisji. 

Komisja jednogłośnie wydała pozytywną opinię o projektach uchwał w sprawie nadania 

statutów dla sołectw Gminy Pierzchnica. 

 

Ad.3.Przewodnicząca komisji poddała pod obrady komisji temat wydanie opinii o działalności   

          Miejsko-Gminnej Biblioteki Publicznej w Pierzchnicy za 2018r. Poinformowała, że 

członkowie komisji otrzymali w materiałach na sesję sprawozdanie z działalności Miejsko-

Gminnej Biblioteki Publicznej w Pierzchnicy za rok 2018. Poprosiła Kierownika Miejsko-
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Gminnej Biblioteki Publicznej w Pierzchnicy o przedstawienie sprawozdania z działalności za 

2018r. 

Kierownik Miejsko-Gminnej Biblioteki Publicznej w Pierzchnicy Danuta Sojda 

przedstawiła sprawozdanie z działalności Miejsko-Gminnej Biblioteki Publicznej w 

Pierzchnicy za rok 2018.  

 W dyskusji na pytania członków komisji Kierownik Miejsko-Gminnej Biblioteki 

Publicznej w Pierzchnicy udzielała wyjaśnień.  

Po dyskusji członkowie komisji nie formułowali wniosków i nie wnosili uwag do 

działalności Miejsko-Gminnej Biblioteki Publicznej w Pierzchnicy za 2018r. 

Przewodnicząca komisji poddała pod głosowanie kto jest za wydaniem pozytywnej 

opinii o działalności Miejsko-Gminnej Biblioteki Publicznej w Pierzchnicy za 2018r. 

Na 7-osobowy skład komisji w głosowaniu wzięło udział 5 członków komisji i za było 5 

członków komisji. 

Komisja jednogłośnie wydała pozytywną opinię o działalności Miejsko-Gminnej Biblioteki 

Publicznej w Pierzchnicy za 2018r. 

 

Ad.4. Sprawy różne. 

 Burmistrz poinformował członków komisji, że przeprowadzony został przetarg na 

odbieranie i zagospodarowanie odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości. 

Zamówienie obejmowało okres jednego roku i najtańsza oferta wynosiła kwotę 380 tys. zł w 

porównaniu do poprzedniego okresu gdzie na rok koszt odbioru odpadów wynosił 161 tys. zł. 

Powiedział, że unieważniono przetarg ze względu na brak środków w budżecie. Podkreślił, ze 

druga oferta jak była złożona w przetargu opiewała na kwotę 700 tys. zł. 

Przeprowadzony przetarg pokazał, że koszty odbioru odpadów komunalnych znacznie wzrosną 

i trzeba będzie dokonać zmiany opłaty za odbiór odpadów komunalnych. 

  W dyskusji członkowie komisji wskazywali żeby zmienić system opłat nie od 

gospodarstwa ale od osoby wprowadzić odpłatność. Członkowie komisji podkreślali, że będzie 

to bardziej sprawiedliwy system opłat niż jest to obecnie.  

Komisja w tej sprawie nie podejmowała żadnych opinii ani rozstrzygnięć. 

 

Po wyczerpaniu porządku posiedzenia przewodnicząca komisji podziękowała 

wszystkim za udział i zamknęła posiedzenie komisji. 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Protokółował: 

S. Kielesiński                                                

Przewodnicząca Komisji 

 

Renata Błaszczyk 
  

 


